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Protokół Nr I/14 

z I sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

w dniu 27 listopada i 1 grudnia 2014 r.  

 

rozpoczęcie sesji 27 listopada godz. 13.00 

zakończenie sesji 1 grudnia 2014 r. godz. 20.15  

  

W dniach 27 listopada i 1 grudnia 2014 r. w sali sesyjnej Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu 

odbyła się I sesja Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego V kadencji.  

Otwarcia I sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego V kadencji dokonał radny 

senior Zbigniew Pawłowicz, który na wstępie powiedział:  

„Szanowne panie i panowie radni, jest dla mnie wielkim honorem i zaszczytem otwierać 

pierwszą sesję V kadencji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Witam. Wszystkim państwu 

radnym gratuluję wyboru i składam podziękowanie naszym wyborcom za wyraz zaufania, jakim nas 

obdarzyli. Wybrano ludzi dających gwarancję, że swoim doświadczeniem i profesjonalizmem będą 

podejmować trafne decyzje na rzecz mieszkańców naszego województwa. Sądzę, że sprostamy 

oczekiwaniom naszych wyborców i odpowiedzialności za rozwój naszego regionu. Przed nami 

ogromny wysiłek, aby rozsądnie i efektywnie zarządzać polityką regionalną między innymi poprzez 

optymalne wykorzystanie nowej unijnej perspektywy budżetowej. Jeszcze raz wszystkim państwu 

radnym serdecznie gratuluję”.    

Następnie przystąpił do procedowania I sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

V kadencji. Powiedział, iż postanowieniem nr 398/14 Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy z dnia  

24 listopada 2014 r. na dzień dzisiejszy została zwołana I sesja Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego (zał. nr 1).       

Na podstawie listy obecności prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz stwierdził, że jest 

obecnych 31 radnych, co stanowi quorum obrad (lista obecności zał. nr 2) 

Radny senior powitał przybyłych gości, w tym: wicemarszałka Senatu RP Jana 

Wyrowińskiego, senatorów RP: Andrzeja Kobiaka oraz Michała Wojtczaka, posła na Sejm RP 

Eugeniusza Kłopotka, prezydenta Torunia Michała Zaleskiego, reprezentantów służb mundurowych 

województwa, pracowników Urzędu Marszałkowskiego oraz przedstawicieli lokalnych środków 

przekazu. (lista obecności zał. nr 3). 

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz poinformował, iż stosownie do postanowień art. 22 

ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa radny przed objęciem mandatu 

składa ślubowanie. Zaproponował, że prowadzący odczyta kolejne frazy roty ślubowania, a radni je 

powtórzą. Potem wywołani kolejno radni powstaną i wypowiedzą słowo „Ślubuję”. Przypomniał, że 

może być również dodane zdanie „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 Radny senior Zbigniew Pawłowicz poprosił radnych elektów o powstanie i odczytywał frazy 

roty ślubowania: 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, 

strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, 
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wspólnoty samorządowej województwa i dobra Obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw 

Rzeczypospolitej Polskiej.” Następnie każdy z radnych wypowiedział słowo „ślubuję”, indywidualnie 

dopowiadając zdanie  „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz stwierdził, że wszyscy obecni radni złożyli 

ślubowanie. Dodał, że na podstawie listy obecności jest obecnych 31 radnych. Jest quorum do 

podejmowania uchwał Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Przystąpił do realizacji spraw 

proceduralnych. Radny senior poinformował, że przy rozstrzyganiu tych spraw radni będą głosować 

elektronicznie.  

Wszyscy radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji (porządek obrad - zał. nr 4).  Zapytał, 

czy ktoś z radnych obecnych na sali chce wnieść jakieś uwagi do tego porządku obrad?  

 Radny Marek Nowak: „Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, chcę w imieniu Klubu 

Radnych Platformy Obywatelskiej i Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego wnieść formalny 

wniosek do przebiegu I sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Na podstawie § 24. ust. 7 

pkt 1 Regulaminu Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz § 21 ust. 1 i 2 Statutu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego zgłaszam wniosek formalny o przerwanie posiedzenia i 

kontynuowanie sesji na kolejnym posiedzeniu w dniu 1 grudnia 2014 r. o godz. 11.30”.  

 Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zapytał, czy są jakieś inne wnioski? 

 Więcej wniosków nie złożono. 

 Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz powiedział, że w związku ze złożeniem wniosku 

formalnego, i przyjętego procedurą, jest zobowiązany poddać go pod głosowanie. W związku z tym, 

że otrzymał informację, iż nie wszyscy radni zostali zapoznani z procedurą głosowania 

elektronicznego, jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, radni będą głosowali ręcznie. 

 Radna Dorota Jakuta zaproponowała głosowanie elektroniczne.   

  Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zarządził głosowanie elektroniczne. Poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Marka Nowaka o zarządzeniu przerwy w obradach Sejmiku do 

poniedziałku, do 1 grudnia 2014 r., do godz. 11.30.  

Wynik głosowania: 23 „za”, 8 przeciw, 0 wstrzymujących. Stwierdził, że wniosek o zarządzeniu 

przerwy do dnia 1.12.2014 r. do godz. 11.30 w obradach Sejmiku, został przyjęty.  

 Następnie prowadzący obrady ogłosił przerwę i podziękował za obecność.    

- przerwa do dnia 1.12.14 r. godz. 11.30 

Po przerwie radny senior Zbigniew Pawłowicz wznowił obrady I sesji Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na drugim posiedzeniu w dniu 1 grudnia 2014 r. Przywitał przybyłych gości: 

posła do Parlamentu Europejskiego Kosmę Złotowskiego, senatorów RP: Michała Wojtczaka  

i Andrzeja Kobiaka, posłów na Sejm RP: Eugeniusza Kłopotka, Domicelę Kopaczewską, Annę 

Sobecką i Zbigniewa Sosnowskiego, rektora UMK prof. Andrzeja Tretyna oraz wszystkich przybyłych 

gości  

(zał. nr 5).  

Powiedział, że w związku z nieobecnością niektórych radnych na poprzednim posiedzeniu,  

w pierwszej części nastąpi uroczyste złożenie ślubowanie przez radnego Piotra Pręgowskiego. 
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Poinformował, iż stosownie do postanowień art. 22 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie województwa radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie.  

Przypomniał, że radny wypowiada słowo „Ślubuję”, może być również dodane zdanie „Tak mi 

dopomóż Bóg”. Ślubowanie odbędzie się w ten sposób, że prowadzący odczyta frazę roty ślubowania, 

a radny je powtórzy. Przystąpiono do złożenia ślubowania. Radny senior stwierdził, że radny Piotr 

Pręgowski złożył ślubowanie.  

Następnie prowadzący obrady przystąpił do realizacji spraw proceduralnych. Na podstawie 

listy obecności stwierdził, iż udział w obradach potwierdziło 32 radnych, co stanowi quorum obrad  

i czyni Sejmik uprawnionym do podejmowania uchwał, przyjmowania stanowisk, zgłaszania wniosków. 

(zał. nr 6) 

Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (zał. nr 4). Zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad? 

Radny Ryszard Bober w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego oraz Klubu 

Radnych Platformy Obywatelskiej zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad następujących 

punktów: 

- wybór Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego; 
 
- wybór Wicemarszałków Województwa Kujawsko-Pomorskiego; 
 
- wybór Członków Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego; 
 
 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczebności komisji stałych Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku;  
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Polityki Regionalnej, Rozwoju 
Województwa i Infrastruktury Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt 
Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki 
Wodnej i Poszanowania Energii Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt 
Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Promocji i Ochrony Zdrowia 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
 - podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Współpracy Międzynarodowej  
i Promocji Województwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego 
Sejmiku; 
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- podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Pracy, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego 
Sejmiku;     
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku;  
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Polityki Regionalnej, Rozwoju 
Województwa i Infrastruktury Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt 
Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, Gospodark i 
Wodnej i Poszanowania Energii Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt 
Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Promocji i Ochrony Zdrowia 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Współpracy Międzynarodowej  
i Promocji Województwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego 
Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Pracy, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego 
Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Polityki Regionalnej, Rozwoju 
Województwa i Infrastruktury Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt 
Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 
Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt 
Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Promocji i Ochrony Zdrowia 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
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- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki, Sportu  
i Turystyki Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzynarodowej 
i Promocji Województwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego 
Sejmiku; 
 
- podjęcie uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji Pracy, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - projekt Przewodniczącego 
Sejmiku. 
 
 Więcej wniosków nie zgłoszono. 

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz przedstawił propozycję: czy jest zgoda, aby 

przegłosować an block wszystkie punkty zgłoszonego wniosku? 

Nikt z radnych nie zgłosił sprzeciwu. 

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zarządził głosowanie zgłoszonego wniosku 

stwierdzając quorum – obecnych 32 radnych. Wynik głosowania: 32 „za”, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących. Sejmik zmianę przyjął.  

Porządek obrad po zmianie stanowi zał. nr 7.  

Przystąpiono do realizacji procedury wyboru przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Radny senior wyjaśnił, że wybory w sprawach personalnych wymagają 

głosowania tajnego, w związku z tym należy dokonać wyboru Komisji Skrutacyjnej. Zaproponował, aby 

Komisja Skrutacyjna pracowała w składzie 3-osobowym, jednakowym dla wszystkich głosowań 

tajnych na tej sesji. Dodatkowo zwrócił uwagę, że członkowie Komisji nie mogą być kandydatami  

w odbywających się tu wyborach. Zapytał, czy są pytania czy uwagi w tej sprawie? 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do zgłaszania kandydatur do składu Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Zbigniew Pawłowicz zgłosił kandydaturę radnej Doroty Jakuty, która wyraziła zgodę 

na kandydowanie. 

Radny Andrzej Walkowiak zgłosił kandydaturę radnego Marka Hildebrandta, który wyraził 

zgodę na kandydowanie.  

Przewodniczący Klubu Radnych PSL Paweł Zgórzyński zgłosił swoją kandydaturę - Pawła 

Zgórzyńskiego – do składu Komisji Skrutacyjnej.   

Przewodniczący Klubu Radnych PO Marek Nowak zgłosił kandydaturę radnej Katarzyny 

Lubańskiej, która wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Radny Ryszard Bober zgłosił wniosek, aby Komisja Skrutacyjna pracowała w składzie  

4-osobowym.  

Nikt nie wyraził sprzeciwu.  

Następnie prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zarządził głosowanie w sprawie 

zaproponowanego składu Komisji Skrutacyjnej w osobach: radnej Doroty Jakuty, radnego Marka 

Hildebrandta, radnej Katarzyny Lubańskiej, radnego Pawła Zgórzyńskiego. Wynik głosowania:  

29 „za”, 1 przeciw, 2 wstrzymujące. Sejmik powołał Komisję Skrutacyjną ww. składzie osobowym. 
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Zwrócił się do członków Komisji Skrutacyjnej z prośbą o ukonstytuowanie się.  

Następnie prowadzący obrady przystąpił do realizacji porządku obrad, tj. wyboru 

przewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Przypomniał, że zgodnie z art. 20 

ust. 1 ustawy o samorządzie województwa sejmik dokonuje wyboru przewodniczącego bezwzględną 

większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu sejmiku, w głosowaniu 

tajnym.    

Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na funkcję przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. 

Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego Paweł Zgórzyński: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. W imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa 

Ludowego oraz Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej pragnę przedstawić kandydata na 

przewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego – jest nim radny pan Ryszard 

Bober. Urodzony 1 czerwca 1956 roku w Jabłonowie Pomorskim. Jest żonaty. Żona pana Ryszarda 

Bobera jest dyrektorem Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Jabłonowie Pomorskim. Jest 

absolwentem Akademii Rolniczo-Technicznej w Olsztynie na Wydziale Rolniczym. Prowadzi 

gospodarstwo rolne  

w Jabłonowie Zamek nastawione na produkcję mleka oraz trzody chlewnej w cyklu zamkniętym. 

Posiada doświadczenie w działalności społecznej i samorządowej. Był przewodniczącym Rady Gminy 

oraz członkiem Zarządu Gminy i Miasta Jabłonowo Pomorskie. W latach 1996-2004 był członkiem rad 

nadzorczych spółek Skarbu Państwa. Jest członkiem Zarządu Polskiej Federacji Hodowców Bydła  

i Producentów Mleka w Warszawie. W latach 2002-2004 był radnym rady powiatu. W latach 2005-

2014 pełnił funkcję wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. W roku 

2005 został wyróżniony Złotym Krzyżem Zasługi za działalność na rzecz polskiej hodowli, zaś w 2006 

roku otrzymał statuetkę i tytuł rolnika Pomorza i Kujaw w kategorii mleczarstwo. 

Radny Ryszard Bober wyraził zgodę na kandydowanie na przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego.     

Radny Roman Jasiakiewicz: „Proszę Państwa. Aby uprościć procedurę i przestać udawać 

fikcję, jaką czynimy, może byśmy to przyspieszyli w ten sposób, aby poznać ustalenia koalicyjne 

między PO i PSL. Bo przecież wiemy z góry, że wszystkie inne kandydatury są bez żadnych szans. 

Taki jest mój wniosek. Poznajmy, zatem te ustalenia”.  

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zapytał, czy są inne kandydatury?  

Radny Jarosław Katulski: „Z całym szacunkiem do mojego przedmówcy, ale ustalenia 

koalicyjne między Platformą Obywatelską a Polskim Stronnictwem Ludowym, to jest wewnętrzna 

sprawa naszych klubów. A my powinniśmy realizować procedurę przewidzianą przepisami prawa, 

związaną z funkcjonowaniem Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego”.   

Więcej kandydatów nie zgłoszono. Listę kandydatów zamknięto. 

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zapytał, czy są pytania do kandydata, radnego 

Ryszarda Bobera? 

Pytań ani uwag nie zgłoszono.  
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Następnie prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zarządził 15 minut przerwy celem 

przygotowania kart do głosowania przez Komisję Skrutacyjną.  

- przerwa 

Po przerwie prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz wznowił obrady. Zwrócił się do Komisji 

Skrutacyjnej, aby przedstawiła procedurę tajnych wyborów na przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego i przeprowadziła wybory. 

Radny Marek Hildebrandt poinformował, że został wybrany przewodniczącym Komisji 

Skrutacyjnej. Przedstawił procedurę głosowań tajnych na I sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego (zał. nr 8) oraz sposób głosowania przy wyborze przewodniczącego Sejmiku (zał. nr 9).    

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz zapytał, czy są pytania do procedury?  

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru 

przewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego: radni wyczytywani alfabetycznie 

przez członka Komisji Skrutacyjnej radną Dorotę Jakutę, podchodzili po odbiór karty do głosowania  

i  po jej wypełnieniu w wyznaczonym osłoniętym miejscu, wrzucali do urny.  

Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych obecnych na sali prowadzący obrady Zbigniew 

Pawłowicz zarządził 15 minut przerwy celem podjęcia dalszych czynności przez Komisję Skrutacyjną.  

- przerwa          

Po przerwie prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz wznowił obrady. Zwrócił się do 

przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej radnego Marka Hildebrandta o przedstawienie wyniku 

głosowania.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej w sprawie wyboru przewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

(zał. nr 10).  

W wyniku tajnego głosowania, bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu sejmiku, przewodniczącym Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

został wybrany radny Ryszard Bober, który otrzymał 28 głosów „za”, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się.   

Prowadzący obrady Zbigniew Pawłowicz wobec przedstawionego wyniku głosowania 

stwierdził, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego podjął uchwałę w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Następnie odczytał treść uchwały 

(zał. nr 11). Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego dokonał wyboru przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, którym został wybrany w głosowaniu tajnym radny Ryszard 

Bober. Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Gratulując wyboru 

przekazał dalsze prowadzenie obrad przewodniczącemu Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego Ryszardowi Boberowi.     

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober podziękował radnemu seniorowi Zbigniewowi 

Pawłowiczowi za sprawne prowadzenie dotychczasowych obrad I sesji Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego.  

Powiedział: „Ze swej strony chcę serdecznie podziękować państwu za obdarzenie mnie 

zaufaniem i wybór na tę bardzo ważną funkcję, jakim jest funkcja Przewodniczącego Sejmiku 
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Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Zapewniam państwa, że dołożę wszelkich starań, aby praca 

Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego przebiegała sprawnie, abyśmy w dialogu 

wypracowywali wszystkie kwestie, które będą służyły rozwojowi  województwa kujawsko-pomorskiego 

i rozwiązywaniu wszystkich problemów, które dotyczą nas. Województwo Kujawsko-Pomorskie jest 

jedno. To marka,  

o którą musimy wspólnie wszyscy dbać. Będziemy wspierani przez Kancelarię Sejmiku, jak również 

pracowników Urzędu Marszałkowskiego, których serdecznie pozdrawiam. Dziękuję”.     

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad, tj. 

wyboru wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Przypomniał, że 

zgodnie ze Statutem Województwa Kujawsko-Pomorskiego Sejmik wybiera ze swego grona do trzech 

wiceprzewodniczących.  

Przewodniczący, w uzgodnieniu z klubami radnych Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, zaproponował następujące kandydatury na funkcje wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego: radnego Marka Nowaka, radnego Jarosława Katulskiego, 

radnego Adama Banaszaka. Wszyscy zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Zapytał, czy są inne kandydatury? Więcej kandydatów nie zgłoszono. Listę kandydatów 

zamknięto. Pytań ani uwag nie zgłoszono.  

Następnie zarządził 15 minut przerwy celem przygotowania kart do głosowania przez Komisję 

Skrutacyjną.  

- przerwa  

Po przerwie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznowił obrady. Zwrócił się do Komisji 

Skrutacyjnej, aby przeprowadziła wybory na funkcje Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt przedstawił sposób głosowania przy 

wyborze wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego (zał. nr 12).    

Pytań ani uwag do sposobu głosowania nie zgłoszono. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego: radni wyczytywani 

alfabetycznie przez członka Komisji Skrutacyjnej radną Dorotę Jakutę, podchodzili po odbiór karty do 

głosowania, i po jej wypełnieniu w wyznaczonym osłoniętym miejscu, wrzucali do urny.  

Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych obecnych na sali przewodniczący Sejmiku 

Ryszard Bober zarządził 15 minut przerwy celem podjęcia dalszych czynności przez Komisję 

Skrutacyjną.  

- przerwa 

Po przerwie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznowił obrady. Zwrócił się do 

przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej Marka Hildebrandta o przedstawienie wyników głosowania.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

(zał. nr 13).  
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W wyniku tajnego głosowania, bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu sejmiku, wiceprzewodniczącymi Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego zostali wybrani: 

- radny Adam Banaszak, który otrzymał 30 głosów „za”, 1 przeciw, 0 wstrzymujących; 

- radny Jarosław Katulski, który otrzymał 29 głosów „za”, 2 przeciw, 0 wstrzymujących; 

- radny Marek Nowak, który otrzymał 26 głosów „za”, 6 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wobec przedstawionego wyniku głosowania 

stwierdził, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego podjął uchwałę w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Następnie odczytał treść 

uchwały (zał. nr 14). Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego dokonał wyboru 

wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, którymi zostali wybrani  

w głosowaniu tajnym: radny Adam Banaszak, radny Jarosław Katulski, radny Marek Nowak. Protokół 

Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Przewodniczy Sejmiku poinformował, że pierwszym wiceprzewodniczącym Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego jest radny Marek Nowak.    

Następnie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad, tj. wyboru Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Przypomniał, że zgodnie 

art. 32. ust. 2 ustawy o samorządzie województwa, sejmik województwa wybiera marszałka 

województwa bezwzględną większością głosów ustawowego składu sejmiku, w głosowaniu tajnym.  

Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na funkcję marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego.  

Zgłosił się przewodniczący Klubu Radnych PO Marek Nowak, który powiedział: „Panie 

Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Pragnę w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej oraz  

w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego zarekomendować państwu postać pana 

Piotra Całbeckiego na marszałka naszego województwa. Tym bardziej, chciałbym to również 

powiedzieć, że odbyty dzisiaj konwent polityczny Platformy Obywatelskiej również desygnował pana 

Piotra Całbeckiego na stanowisko marszałka naszego województwa.  

Szanowni Państwo. Marszałek Piotr Całbecki, marszałek województwa dwóch poprzednich 

kadencji, od wielu lat jest zaangażowany w tworzenie warunków dla kształtowania społeczeństwa 

obywatelskiego oraz rozwijania idei samorządności lokalnej i regionalnej. Na przestrzeni ostatnich lat 

podejmował szereg inicjatyw, mających na celu wspieranie i rozwijanie lokalnej samorządności oraz 

wzmacnianie poczucia współodpowiedzialności za sprawy publiczne.  

Ważnym działaniem na rzecz budowania samorządności terytorialnej jest wspieranie przez 

marszałka województwa Piotra Całbeckiego funkcjonujących w regionie konwentów samorządowych, 

skupiających starostów, burmistrzów oraz wójtów. Zarazem organizacje te aktywnie uczestniczą  

w procesie zarządzania rozwojem naszego Województwa, konsultując wszystkie najważniejsze 

decyzje podejmowane przez Zarząd.  

Z inicjatywy Piotra Całbeckiego jako marszałka województwa uruchomiony został pierwszy  

w Polsce program budowy sieci Astrobaz, które powstały w 14 miejscach w województwie kujawsko-
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pomorskim, stanowiąc ważny element edukacji, a zarazem inspirację do rozwijania postaw pro-

innowacyjnych.  

Wyrazem zaangażowania Piotra Całbeckiego w proces rozwoju idei samorządności, jak też 

budowanie poczucia współodpowiedzialności za losy wspólnot samorządowych, jest inicjatywa 

utworzenia pierwszego w kraju Kujawsko-Pomorskiego Stowarzyszenia Samorządowego Salutaris, 

którego celem jest niesienie pomocy w przypadkach klęsk żywiołowych, katastrof i awarii, a także 

podejmowanie działań profilaktycznych, jak też krzewienie idei solidaryzmu samorządowego. W roli 

gospodarza województwa negocjował z Komisją Europejską ostateczny kształt Regionalnego 

Programu Operacyjnego.  

Piotr Całbecki w prowadzonych przez siebie działaniach inicjuje i wdraża liczne programy, 

mające na celu wyrównywanie szans osób niepełnosprawnych. Przeciwdziałanie ich wykluczeniu 

społecznemu oraz oferowaniu pomocy w kierunku zatrudniania osób niepełnosprawnych.  

Piotr Całbecki troszczy się o to, aby samorząd województwa prowadził liczne działania na 

rzecz poprawy zdrowia mieszkańców naszego województwa poprzez wdrażanie projektów 

dotyczących profilaktyki, promocji i modernizacji naszych placówek.  

Piotr Całbecki otrzymał w 2009 r. Złoty Krzyż Zasługi za wieloletnią działalność na rzecz 

samorządu, pozyskiwanie środków z Unii Europejskiej oraz wyróżniające się na tle kraju innowacyjne 

rozwiązania na rzecz zrównoważonego rozwoju województwa i osiągnięcia jego spójności 

ekonomicznej.   

Z kolei, w roku 2013 odebrał z rąk Prezydenta Rzeczpospolitej Bronisława Komorowskiego 

Krzyż Kawalerski Orderu Odrodzenia Polonia Restituta za zasługi w działalności na rzecz 

społeczności lokalnej. Polonia Restituta jest drugim po Orderze Orła Białego najwyższym polskim 

odznaczeniem cywilnym. Piotr Całbecki został odznaczony, jako wybitny przedstawiciel samorządu 

terytorialnego, zasłużony dla rozwoju regionu oraz idei i praktyki polskiej samorządności.  

Wysoki Sejmiku, proponując Pana Piotra Całbeckiego na urząd marszałka naszego 

województwa życzę państwu i sobie dobrego wyboru”.                   

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober zapytał, czy są inne kandydatury? 

Radny Roman Jasiakiewicz: „Szanowny Panie Przewodniczący, dostojni goście, panie  

i panowie Radni. Zacznę może odrobinę nietypowo. Niestety, mam tę przypadłość, że od czasu do 

czasu palę. I to sprowokowało mnie, aby się z państwem podzielić pewnym zjawiskiem albo sytuacją,  

z którą się zetknąłem. Na trzecim piętrze, bo niektóre osoby jeszcze nie wiedzą, jest palarnia pod 

schodami. I w tej palarni pod schodami, w warunkach delikatnie mówiąc mało eleganckich, jest olejny 

obraz autorstwa T. Ciszek z kwietnia 1961 r. Przedstawia on pięć bydgoskich spichrzów. Tych 

obiektów, które są symbolem Bydgoszczy. Jest ich pięć, bo to jeszcze przed pożarem, który bodajże 

miał miejsce w 1963 r. I odnoszę wrażenie, że ten symbol Bydgoszczy na trzecim piętrze, w palarni,  

to takie traktowanie także przedstawicieli i reprezentacji Bydgoszczy w Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Przy całym szacunku dla szanownego prezydium naszego Sejmiku, 

największe miasto w regionie, nie ma swojego przedstawiciela. Doprawdy, dziwny to podział. Dziwne 

to parytety. I dziwna to polityka. Przyzwyczajamy się powoli, że być może nasze miejsce, tych  

z Bydgoszczy, jest ot u góry, na trzecim piętrze w palarni, jak bydgoskie spichrze. I to nie jest drodzy 
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państwo dobra droga. Dobra droga do budowania wspólnoty wojewódzkiej. To nie jest dobra droga do 

pokonywania tych niełatwych przeszkód, które należy i musimy usunąć. Ale to jest także ta chwila,  

w której mieszkańcy Bydgoszczy przystępując do wyborów, mieli prawo mieć też nadzieję, na nowe 

otwarcie Sejmiku. Tego nowego otwarcia na żadnym poziomie, także Zarządu, także bodajże 

przewodniczących komisji, być może nie będzie w ogóle. A więc jest to sytuacja, zdecydowanie inna, 

żeby nie powiedzieć gorsza, niż w poprzedniej kadencji. Mieszkańcy Bydgoszczy wiązali z nową 

kadencją swe nadzieje. I pozostaje im dzisiaj, czy pozostanie im za kilka chwil, bo przecież nie licząc 

jednej przedstawicielki PSL, i tak macie państwo większość – 23 głosami. Trzy, cztery głosy z PiS-u 

także się przydadzą, bo nietrudno je zauważyć. Możecie przegłosować wszystko. Wszystko. To nie 

jest takie trudne. Tylko, czy to przegłosowanie wszystkiego…  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił uwagę, że trwa punkt zgłaszanie kandydatów. Zaapelował, 

by nie obrażać się na początku. Poprosił, aby pozytywny wizerunek budować tej sali, aby takie 

przesłanie stąd płynęło.  

…chcę wspólnie z państwem budować dobry wizerunek tej sali. Chcę budować dobre 

przesłanie do 25 procent mieszkańców naszego województwa. Stąd pozwalam sobie zgłosić osobę 

bardzo zacną i bardzo zasłużoną dla całego naszego regionu, twórcę onkologii w województwie 

kujawsko-pomorskim, pana dra Zbigniewa Pawłowicza. Osoba zacna i warta Państwa uwagi. Dziękuję 

bardzo”.                               

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober zapytał, czy są inne kandydatury?  

Więcej kandydatów nie zgłoszono. Listę kandydatów zamknięto. 

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober zwrócił się z zapytaniem do zgłoszonych 

kandydatów czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 

Radny Piotr Całbecki wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Zbigniew Pawłowicz wyraził zgodę na kandydowanie.  

Przewodniczący Klubu Radnych PiS Michał Krzemkowski, w imieniu Klubu, zgłosił wniosek  

o 15 minut przerwy.   

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober zwrócił się do Komisji Skrutacyjnej o przygotowanie 

kart do głosowania. Zarządził 15 minut przerwy.  

- przerwa 

Po przerwie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznowił obrady. Zwrócił się do Komisji 

Skrutacyjnej, aby przeprowadziła wybory na funkcję marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego.   

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt przedstawił sposób głosowania przy 

wyborze marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego (zał. nr 15).    

Radca prawny Andrzej Rakowicz, na prośbę przewodniczącego Sejmiku, dodatkowo objaśnił 

zasady głosowania w przypadku zgłoszonych dwóch kandydatów: „Szanowni Państwo. Każdy  

z państwa dysponuje tylko jednym głosem. W związku z tym może dokonać tylko jednego oznaczenia. 

I głosując „za” stawia krzyżyk przy tylko jednym z kandydatów. Nie można być „za” jednym, a przy 

drugim się wstrzymać. Po prostu dokonujecie państwo tylko jednego oznakowania”.     

Pytań ani uwag do sposobu głosowania nie zgłoszono. 
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Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru 

marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego: radni wyczytywani alfabetycznie przez członka 

Komisji Skrutacyjnej radną Dorotę Jakutę, podchodzili po odbiór karty do głosowania, i po jej 

wypełnieniu w wyznaczonym osłoniętym miejscu, wrzucali do urny.  

Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych obecnych na sali Przewodniczący Sejmiku 

Ryszard Bober zarządził 15 minut przerwy, celem podjęcia dalszych czynności przez Komisję 

Skrutacyjną.  

- przerwa 

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznowił obrady. Zwrócił się do 

przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej Marka Hildebrandta o przedstawienie wyników głosowania.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej w sprawie wyboru marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego (zał. nr 16).  

W wyniku tajnego głosowania, bezwzględną większością głosów ustawowego składu sejmiku, 

marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, został wybrany radny Piotr Całbecki, który 

otrzymał 19 głosów „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.   

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wobec przedstawionego wyniku głosowania 

stwierdził, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego podjął uchwałę w sprawie wyboru 

marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Następnie odczytał treść uchwały (zał. nr 17). 

Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego dokonał wyboru marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, którym został wybrany w głosowaniu tajnym radny Piotr Całbecki. Protokół Komisji 

Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Gratulując wyboru, przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober, uroczyście przekazał nowo 

wybranemu marszałkowi Województwa Kujawsko-Pomorskiego insygnium w postaci Łańcucha 

Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego.   

 Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober zaproponował, aby kolejne punkty porządku obrad, 

tj. wybór wicemarszałków Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz wybór członków Zarządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego przeprowadzić łącznie z uwagi na to, że kandydatury na 

stanowiska wicemarszałków i członków zarządu może zgłaszać tylko marszałek województwa. 

Zaproponował, aby do głosowania wicemarszałków i członków zarządu była jedna karta.  

Radni nie zgłosili sprzeciwu wobec propozycji zgłoszonej przez przewodniczącego Sejmiku. 

Następnie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober poprosił marszałka Piotra Całbeckiego  

o zgłoszenia kandydatów na wicemarszałków i członków Zarządu Województwa.   

 Marszałek Piotr Całbecki: „Wpierw podziękuję wyborcom naszego województwa, że dokonali 

wyboru wspaniałej, nowej rady – Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz złożę państwu 

gratulacje, już jako nowo wybrany marszałek, że tu jesteście. Bowiem, to od państwa głosów nie tylko 

zależy, kto będzie w prezydium, kto będzie marszałkiem, wicemarszałkami, członkami Zarządu, ale od 

państwa codziennej pracy, wszystkich decyzji, które przed nami, będzie zależało dobro mieszkańców 

naszego województwa. Kiedy dwa tygodnie temu wybierano nas spośród wszystkich kandydatów, 

sądzę, że właśnie takiej postawy wyborcy, mieszkańcy naszego regionu oczekiwali. Dziękuję państwu, 

że zaufaliście mi po raz kolejny, i powierzyli funkcję reprezentowania województwa na zewnątrz oraz 



 13 

przewodniczenia Zarządowi Województwa, który jest organem wykonawczym. Podkreślam – 

wykonawczym, to znaczy, ma działać na rzecz i dobre imię naszego regionu. I ma być wykonawcą 

woli, decyzji państwa. Sądzę, że to jest podstawowa wartość osoby, którą desygnowaliście do funkcji, 

ale również wartość zobowiązań, które na nas ciążą. Urząd Marszałkowski nie może być przedmiotem 

gier politycznych. To nie może być kandydat, który ulega wpływom. To nie może być kandydat, który 

jest pod presją fikcji tworzonych często, czy iluzji, po to, aby wytworzyć wrażenie, że jest pożar, który 

trzeba gasić. Nasze województwo jest stabilne. Nasze województwo jest dotąd dobrze postrzegane, 

dobrze zarządzane. To województwo zasługuje na kontynuację kierunku wprowadzenia tego regionu 

do elity gospodarczej i społecznej naszego kraju. Tylko poprzez zgodną współpracę tu, na tej sali i w 

Zarządzie Województwa, jesteśmy w stanie zapewnić kierunki, które przyjęliśmy do realizacji idąc do 

naszych wyborów. Każdy z państwa miał własne cele, miał własne zadania, z którymi chciał zmierzyć 

się tutaj, w Sejmiku. Jako marszałek województwa deklaruję państwu, że z tymi wszystkimi 

postulatami będziemy rozważnie postępować. Będziemy brać je pod uwagę, podejmując decyzje w 

Zarządzie naszego regionu. To zaufanie jest dla mnie wielkim zobowiązaniem. Wiem, że oczekiwania 

od mojej osoby są różnorakie. Zależą od usytuowania na tej sali, jeśli chodzi o zabarwienie polityczne, 

które reprezentujecie. Zależą od geografii naszego województwa. Zależą od wrażliwości osobistej 

państwa, tej, z którą tu przyszliście, aby zarządzać naszym regionem. Dlatego proszę, abyście z 

wszystkim tym, czym chcecie się dzielić i wspólnie osiągać te cele, przychodzili do marszałka 

województwa. Nie dlatego, że ma taką funkcję, ale dlatego, że zawsze wszyscy, którzy prosili, abym 

otworzył drzwi do mojego gabinetu, abym rozmawiał, obojętnie, czy jest to osoba na ulicy, czy jest to 

osoba z tej sali, one będą nadal otwarte, obojętnie, w jaki sposób ktoś w sumieniu rozstrzygnął dzisiaj, 

czy mam być, czy nie mam być marszałkiem. 

Chciałbym też podziękować za godną konkurencję panu radnemu Zbigniewowi Pawłowiczowi. 

To jednak doświadczenie niezwykłe, że do końca rozstrzygają się losy, które de facto rozstrzygnęło 

sumienie wszystkich z państwa. I to jest największą wartością mandatu, który dzisiaj uzyskałem. Za 

ten mandat, za tą godną rywalizację i konkurencję bardzo dziękuję.  

Zostałem poproszony, aby zgłosić kandydatów do funkcji wicemarszałków oraz członków 

Zarządu. Wpierw przedstawię kandydatów do funkcji wicemarszałków. 

Zbigniew Ostrowski, wicewojewoda kujawsko-pomorski. To mój kandydat do funkcji 

wicemarszałka. Osoba powszechnie znana w naszym województwie, lubiana i wrażliwa. Jest to 

osoba, którą mogliśmy już poznać podczas jego pracy w roli wicewojewody. Ale któż nie zna pana 

Ostrowskiego, jako osoby, która próbuje godzić zwaśnione strony, która zawsze znajduje złoty środek 

dla pogodzenia różnych interesów, nie tylko Bydgoszczy, nie tylko Torunia, ale najmniejszych nawet 

miejscowości w naszym województwie. Liczę, że zaufacie również jemu, tak, jak mi i ten mandat 

będzie wypełniał z tak wielką pasją, z tak wielkim zaangażowaniem, jak dotąd funkcję wicewojewody. 

Tu będzie miał większą kompetencję, większą odpowiedzialność. Jest mieszkańcem Bydgoszczy. Jest 

osobą, która ma dać nową twarz samorządowi województwa w Bydgoszczy. Myślę, że jest dużo w tym 

obszarze do zrobienia. Jest wiele fikcyjnych, wymyślonych historii opowiadanych nie przeciwko mnie. 

Przeciwko tej sali, tym ludziom, którzy tu pracowali przez cztery lata, i poprzednie cztery lata na rzecz 

całego regionu, również mieszkańców Bydgoszczy. O tym wszystkim trzeba wpierw powiedzieć. 
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Trzeba spojrzeć prawdzie w oczy, a potem wyciągać wnioski. Nie jest tak, panie Romanie, że miasto 

Bydgoszcz nie jest moim miastem. Jest moim miastem. 

Dariusz Kurzawa, to druga osoba, którą chciałbym Państwu rekomendować na funkcję 

wicemarszałka. Obecnie pełni już tę funkcję przez cztery lata. Osoba, która potwierdziła swoją 

popularność, swoją przydatność w społeczeństwie poprzez, chociażby, wspaniały wynik wyborczy. 

Ale, to nie jest najważniejsze. Najważniejsze jest to, że Dariusz Kurzawa jest osobą, która chętnie 

przyjeżdżała przez te cztery lata do Urzędu i godnie reprezentowała na zewnątrz wszystko, to, co tutaj 

podejmowaliśmy. Był osobą zawsze pogodną i uśmiechniętą. Nie zważał na trudności, przeciwności  

i zawsze wychodził naprzeciw wszystkim tym, którzy zwracali się do niego o pomoc. Świetnie 

administrował w Urzędzie podległymi mu jednostkami i departamentami. Sądzę, że jest osobą godną, 

tym bardziej, że po tych czterech latach już wie, co jest jeszcze do naprawienia. Już wie, gdzie można 

przyspieszyć, co można inaczej zorganizować. Liczę, że będziemy mogli dalej współpracować, i że 

pan Dariusz będzie u mojego boku zarządzał naszym województwem.  

Do funkcji członka Zarządu chciałbym wpierw zwrócić się o poparcie dla pani Anety 

Jędrzejewskiej. To nowa osoba w naszym gronie, ale jak z rozmów z nią przeprowadzonych przeze 

mnie wynika, jest już bardzo doświadczoną osobą w działalności administracyjnej, w działalności 

publicznej. Liczne szkoły, magisteria, dodatkowe fakultety, które ukończyła predysponują panią Anetę  

do funkcji członka Zarządu, a szczególnie powierzenia jej odpowiedzialności za obszary polityki 

społecznej. Za obszary tak trudne związane z walką, z przeciwdziałaniem bezrobociu. Dotąd pracuje, 

jako kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej w Powiatowym Urzędzie Pracy w Lipnie. W Lipnie,  

w którym jest wysokie bezrobocie. Na co dzień wie, jak wielką wartością jest każde nowe miejsce 

pracy, kiedy można skutecznie zaproponować osobie poszukującej pracy coś, na co nie miałaby 

szans, bez właśnie, jej wsparcia. Ta wrażliwość jest niezbędna do dobrego funkcjonowania naszego 

Zarządu. 

Sławomir Kopyść. Osoba, która na dobre i na złe związała się z samorządem województwa. 

Znalazła potwierdzenie w werdykcie społecznym podczas ostatnich wyborów. Również reprezentuje 

miasto, które aspiruje, jest wciąż trzecim filarem naszego województwa. Mówi się o dwumieście, że 

jest najważniejsze. To województwo powstało z trzech dawnych województw. Pamiętajmy, że 

Włocławek  

to stolica Kujaw. Zanim powstały Toruń i Bydgoszcz - Włocławek już był ważnym ośrodkiem miejskim  

i kulturowym Rzeczypospolitej. To jest wiekowa historia. Należy do niej mieć szacunek. To, że jest 

wiele problemów? Tak - do rozwiązania.  

Szanowni Państwo. Kończąc, chciałbym jeszcze raz podziękować za to zaufanie, za 

dzisiejsze głosowania i wybór nowego marszałka województwa na kolejne cztery lata, prosząc 

jednocześnie  

o mandat zaufania dla osób, które przed chwilą wskazałem. Wszyscy jesteśmy do państwa 

dyspozycji. Urząd Marszałkowski nie jest urzędem marszałka. Jest urzędem, który ma służyć 

każdemu mieszkańcowi województwa. Tu nie mogą być żadne niedomówienia. Tu nie może być 

żadnej niewiedzy. I proszę mi wierzyć, że jeszcze większych dołożymy starań, aby wizerunek naszej 

pracy, setek zaangażowanych w tworzenie, wytwarzanie tych wartości, o które państwo proszą 
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podczas obrad Sejmiku, tu w urzędzie będziemy wdrażać z jeszcze większym zaangażowaniem i 

kompetencją.   

Kończąc, podziękuję moim dotychczasowym współpracownikom, tu obecnym: Edwardowi 

Hartwichowi oraz panu Michałowi Korolko. Będzie nam brakowało waszych kompetencji i ciepła, które 

roztaczaliście w urzędzie i w naszym regionie. Ale nie przejmujcie się tym, bo ludzie są zawsze sobą, 

nawet wtedy, kiedy trzeba dokonać pewnych zmian swojej pracy zawodowej. Wartością, którą 

przenosi się, są tylko te, które zmieniają świat, które zmieniają rzeczywistość na lepszą. Wierzcie mi, 

wszystko co zrobiliście dla tego województwa, przetrwa. Durabo”.  

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 

Radna Dorota Jakuta: „Dzisiejszy dynamiczny przebieg wydarzeń obliguje mnie do zabrania 

głosu. Szanowny panie marszałku. Źle się stało, że urzędowanie rozpoczyna pan od konfliktu  

z Bydgoszczą. Nie jest żadną tajemnicą, że kandydatem na wicemarszałka województwa  

z Bydgoszczy był pan doktor radny Zbigniew Pawłowicz. I może pan, panie marszałku, zaklinać 

rzeczywistość, że Bydgoszcz jest pana miastem. Bydgoszcz nie jest pana miastem, bo pan to miasto 

buduje według własnego wyobrażenia, według własnej wizji. Nie słucha pan nas bydgoszczan,  

a dowód tego dal pan dzisiaj, nie przyjmując rekomendacji Bydgoszczy na funkcję wicemarszałka,  

a proponując własnego kandydata. Kandydata, który nie ma umocowania w Bydgoszczy. Panie 

marszałku, więc proszę nie zaklinać rzeczywistości. Bydgoszcz nie jest pana miastem i nie jest panu 

drogie. Gdyby tak było wysłuchałby pan nas, radnych Bydgoszczy, i tych, którzy rekomendowali pana 

Zbigniewa Pawłowicza. Źle się stało i nie służy to dobrym relacjom bydgosko-toruńskim. Dziękuję”. 

Przewodniczący Sejmiku, wobec zgody kandydujących i braku innych głosów, zamknął 

dyskusję.  

Poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania do wyboru wicemarszałków 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz członków Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

W tym celu zarządził 10-minutową przerwę.  

- przerwa 

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober poprosił Komisję Skrutacyjną  

o przystąpienie do przeprowadzenia wyboru wicemarszałków Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

oraz członków Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego.     

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt przedstawił sposób głosowania przy 

wyborze wicemarszałków i członków Zarządu (zał. nr 18).  

Pytań ani uwag do sposobu głosowania nie zgłoszono.  

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania: radni wyczytywani  

w kolejności alfabetycznej przez członka Komisji Skrutacyjnej radną Dorotę Jakutę podchodzili po 

odbiór karty do głosowania, i po jej wypełnieniu w wyznaczonym osłoniętym miejscu, wrzucali do urny. 

Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych obecnych na sali przewodniczący Sejmiku 

Ryszard Bober ogłosił 10 minut przerwy, celem podjęcia dalszych czynności przez Komisję 

Skrutacyjną.  

  - przerwa  
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Po przerwie Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznowił obrady. Zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyniku głosowania.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej w sprawie wyboru wicemarszałków Województwa Kujawsko-Pomorskiego i członków 

Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego (zał. nr 19).    

 W wyniku tajnego głosowania zwykłą większością głosów wicemarszałkiem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego wybrany został Dariusz Kurzawa, który otrzymał 23 głosy „za”, 9 przeciw,  

0 wstrzymujących. 

W wyniku tajnego głosowania zwykłą większością głosów członkami Zarządu Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego zostali wybrani: 

- Aneta Jędrzejewska, która otrzymała 22 głosy „za”, 10 przeciw, 0 wstrzymujących; 

- Sławomir Kopyść, który otrzymał 20 głosów „za”, 11 przeciw, 1 wstrzymujący. 

 Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wobec przedstawionego wyniku głosowania 

stwierdził, że Zarząd Województwa jest niekompletny.  

 Przewodniczący Klubu Radnych PO Marek Nowak, w imieniu Klubu, zgłosił wniosek formalny 

o 15 minut przerwy.  

 Radna Dorota Jakuta: „W związku z powyższym chciałabym poprosić pana marszałka, aby 

wsłuchał się w głos Bydgoszczy i aby powołał naszego zgłoszonego przez Bydgoszcz kandydata na 

funkcję wicemarszałka. Myślę, że ten ewidentny błąd jest teraz szansa naprawić, żeby po prostu 

Bydgoszcz została wysłuchana. Dziękuję bardzo”. 

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober, zanim ogłosił przerwę w obradach, wobec 

przedstawionego wyniku głosowania stwierdził, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

podjął uchwałę w sprawie wyborów do Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Następnie 

odczytał treść uchwały (zał. nr 20). Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej 

uchwały. Stwierdził, iż wyniku przeprowadzonych wyborów Sejmik Województwa Kujawsko-

Pomorskiego podjął uchwałę w sprawie wyboru wicemarszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

Dariusza Kurzawy. Następnie odczytał treść uchwały (zał. nr 21). Protokół Komisji Skrutacyjnej 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Stwierdził, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego dokonał wyboru wicemarszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, którym został Dariusz Kurzawa oraz dokonał wyboru członków 

Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego, którymi zostali wybrani Aneta Jędrzejewska  

i Sławomir Kopyść. Przewodniczący pogratulował nowo wybranemu wicemarszałkowi Województwa 

oraz nowo wybranym członkom Zarządu Województwa.  

 Następnie ogłosił przerwę w obradach.  

 - przerwa  

 Po przerwie Przewodniczący Sejmiku oddał głos marszałkowi Piotrowi Całbeckiemu:  

„W zaistniałych okolicznościach, po dyskusjach w naszym klubie, myślę również tu, na tej sali 

pomiędzy radnymi, chciałbym ponownie zgłosić kandydaturę pana Zbigniewa Ostrowskiego na funkcję 

wicemarszałka naszego województwa. Proszę o poparcie tej kandydatury, ponieważ, żeby dokonać 

oceny kogoś, trzeba najpierw poznać i sprawdzić czy wypełnia dobrze swoje obowiązki. Być może 
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niezbyt płomiennie rekomendowałem pana Zbigniewa Ostrowskiego do tej funkcji. Za to proszę, aby 

dać mu szansę. Jest to człowiek, który rzeczywiście na nią zasługuje. Problemy, o których tutaj 

mówimy, różnice, które powstały na tej sali wcześniej, dziś, będzie jeżeli tylko damy mu szansę, z 

wielkim zaangażowaniem te doły zakopywał. Jeszcze raz, panie przewodniczący, poddaję pod 

głosowanie osobę pana Zbigniewa Ostrowskiego na funkcję wicemarszałka”. 

 Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober: „W zaistniałej sytuacji spytam, czy kandydat 

wyraża zgodę?” 

 Pan Zbigniew Ostrowski odpowiedział, że wyraża zgodę.     

Przewodniczący Sejmiku poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania do 

wyboru wicemarszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. W tym celu zarządził 10-minutową 

przerwę.  

- przerwa  

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do 

przeprowadzenia wyboru wicemarszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt przedstawił sposób głosowania przy 

wyborze wicemarszałka województwa (zał. nr 22).  

Pytań ani uwag do sposobu głosowania nie zgłoszono.  

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia głosowania: radni wyczytywani  

w kolejności alfabetycznej przez członka Komisji Skrutacyjnej radną Dorotę Jakutę podchodzili po 

odbiór karty do głosowania, i po jej wypełnieniu w wyznaczonym osłoniętym miejscu, wrzucali do urny. 

Po oddaniu głosów przez wszystkich radnych obecnych na sali Przewodniczący Sejmiku 

Ryszard Bober ogłosił 10 minut przerwy, celem podjęcia dalszych czynności przez Komisję 

Skrutacyjną.  

- przerwa  

Po przerwie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznowił obrady. Zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyniku głosowania.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marek Hildebrandt odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej w sprawie wyboru wicemarszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego (zał. nr 23).    

 W wyniku tajnego głosowania, zwykłą większością głosów wicemarszałkiem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego, wybrany został Zbigniew Ostrowski, który otrzymał 22 głosy „za”, 9 przeciw,  

0 wstrzymujących. 

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober, wobec przedstawionego wyniku głosowania 

stwierdził, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego podjął uchwałę w sprawie wyboru 

wicemarszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Następnie odczytał treść uchwały (zał. nr 24). 

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Stwierdził, że Sejmik 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego dokonał wyboru Wicemarszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, którym został Zbigniew Ostrowski.  

Następnie poprosił wszystkich członków Zarządu o zajęcie miejsc przy stole Zarządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego.  



 18 

Przed przystąpieniem do kolejnych punktów porządku obrad, dotyczących powołania komisji 

stałych Sejmiku i wyboru ich przewodniczących i wiceprzewodniczących, Przewodniczący Klubu 

Radnych PO Marek Nowak, wniósł o 30 minutową przerwę w obradach.  

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober zaproponował, aby przez 15 minut przerwy Kluby 

Radnych obradowały w swoim gronie, a następnie zaprosił na wspólne posiedzenie 

Przewodniczących Klubów Radnych z Prezydium Sejmiku, celem ustalenia składów osobowych 

poszczególnych komisji.  

Następnie ogłosił przerwę w obradach. 

- przerwa   

Po przerwie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia liczebności komisji stałych 

Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego – druk nr 6/14 (zał. nr 25).  

Na podstawie ustaleń międzyklubowych, Przewodniczący Sejmiku zaproponował następującą 

liczbę członków poszczególnych komisji:  

1. Komisji Rewizyjnej                                                                                                        8 członków, 

2. Komisji Budżetu i Finansów         7 członków, 

3. Komisji  Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa  i  Infrastruktury         8 członków, 

4. Komisji  Rolnictwa i Rozwoju Wsi    5 członków, 

5. Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii               5 członków, 

6. Komisji Promocji i Ochrony Zdrowia                                                                            6 członków, 

7. Komisji Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki                                                             6 członków,  

8. Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego                   8 członków, 

9. Komisji Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa      5 członków, 

10. Komisji Pracy, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa     5 członków,  

 Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

  Przystąpiono do głosowania uchwały. Wynik głosowania: 27 „za”, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę. 

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober, na podstawie ustaleń międzyklubowych, zaproponował 

następujących radnych do poszczególnych komisji stałych Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego: 

- Komisji Rewizyjnej:  

1) Jacka Gajewskiego, 

2) Wojciecha Jaranowskiego, 

3) Michała Krzemkowskiego, 

4) Marka Nowaka, 

5) Stanisława Pawlaka, 

6) Waldemara Przybyszewskiego, 

7) Tadeusza Zaborowskiego, 

8) Pawła Zgórzyńskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
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Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej 

Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 7/14 (zał. nr 26) z zaproponowanym składem. 

Wynik głosowania: 27 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisji Budżetu i Finansów: 

1) Ryszarda Bobera, 

2) Piotra Całbeckiego, 

3) Marka Hildebrandta, 

4) Sławomira Kopyścia, 

5) Jacka Kuźniewicza, 

6) Eligiusza Patalas, 

7) Leszka Plucińskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Budżetu  

i Finansów Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 8/14 (zał. nr 27) z 

zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął 

uchwałę.  

- Komisji Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury: 

1) Dorotę Jakutę, 

2) Romana Jasiakiewicza, 

3) Dariusza Kurzawę, 

4) Jacka Kuźniewicza, 

5) Katarzynę Lubańską, 

6) Waldemara Przybyszewskiego, 

7) Andrzeja Walkowiaka, 

8) Tadeusza Zaborowskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Polityki 

Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - 

druk nr 9/14 (zał. nr 28) z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw,  

0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi: 

1) Marka Hildebrandta, 

2) Ryszarda Kierzka, 

3) Dariusza Kurzawę, 

4) Stanisława Pawlaka,  

5) Marka Witkowskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 10/14 (zał. nr 29)  
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z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 29 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął 

uchwałę.  

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii: 

1) Adama Banaszaka, 

2) Ryszarda Kierzka, 

3) Pawła Knapika, 

4) Sławomira Kopyścia, 

5) Pawła Zgórzyńskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego - druk nr 11/14 (zał. nr 30) z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 28 „za”,  

0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisji Promocji i Ochrony Zdrowia: 

1) Jarosława Katulskiego, 

2) Marka Nowaka, 

3) Eligiusza Patalas, 

4) Zbigniewa Pawłowicza, 

5) Leszka Plucińskiego, 

6) Przemysława Przybylskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Promocji  

i Ochrony Zdrowia Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 12/14 (zał. nr 31)  

z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął 

uchwałę.  

- Komisji Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki:  

1) Jacka Gajewskiego, 

2) Annę Janosz, 

3) Piotra Kwiatkowskiego, 

4) Elżbietę Piniewską, 

5) Piotra Pręgowskiego, 

6) Andrzeja Walkowiaka. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Edukacji, Nauki, 

Sportu i Turystyki Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 13/14 (zał. nr 32)  

z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął 

uchwałę.  

- Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego: 

1) Dorotę Jakutę, 

2) Annę Janosz, 
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3) Jarosława Katulskiego, 

4) Michała Krzemkowskiego, 

5) Piotra Kwiatkowskiego, 

6) Zbigniewa Pawłowicza, 

7) Elżbietę Piniewską, 

8) Piotra Pręgowskiego.     

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Kultury  

i Dziedzictwa Narodowego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 14/14 (zał. nr 33)  

z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął 

uchwałę.  

- Komisji Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa: 

1) Ryszarda Bobera, 

2) Wojciecha Jaranowskiego, 

3) Agnieszkę Kłopotek, 

4) Pawła Knapika, 

5) Przemysława Przybylskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Współpracy 

Międzynarodowej i Promocji Województwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 

15/14 (zał. nr 34) z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 27 „za”, 0 przeciw,  

0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisji Pracy, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa: 

1) Piotra Całbeckiego, 

2) Romana Jasiakiewicza, 

3) Agnieszkę Kłopotek, 

4) Katarzynę Lubańską, 

5) Marka Witkowskiego. 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Pracy, Pomocy 

Społecznej i Bezpieczeństwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 16/14 (zał. nr 

35) z zaproponowanym składem. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

 Następnie Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober stwierdził, iż kolejne punkty porządku 

obrad dotyczyć będą powołania przewodniczącego oraz wiceprzewodniczącego poszczególnych 

komisji stałych Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. W związku z procedurą  

o ukonstytuowaniu się komisji, zwołał pierwsze posiedzenie wszystkich komisji.   

 Marszałek Piotr Całbecki wniósł o poszerzenie porządku obrad o podjęcie jeszcze dwóch 

projektów uchwał: 
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1) w sprawie zmiany trybu prac nad projektem uchwały budżetowej – druk nr 94/14, w związku  

z koniecznością przesunięcia terminów związanych z procedowaniem budżetu województwa 

na 2015 r.    

2) w sprawie projektu zmian w Statucie Województwa Kujawsko-Pomorskiego, polegający na 

wyodrębnieniu Komisji Sportu i Turystyki z Komisji Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki. 

 Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej – druk nr 94/14 (zał. nr 36).  

 Pytań ani uwag do przedłożonej treści projektu uchwały nie zgłoszono. 

Pytań ani uwag do przedłożonych propozycji poszerzenia porządku obrad nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania wniosku o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zmiany trybu prac nad projektem uchwały budżetowej – druk nr 94/14; wynik głosowania: 

29 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących; Sejmik zmianę przyjął.  

Porządek obrad po zmianie – zał. nr 37. 

Przewodniczący Sejmiku zarządził, że projekt uchwały w sprawie projektu zmian w Statucie 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego zostanie przedłożony do porządku obrad pod głosowanie  

w momencie, kiedy będzie przygotowany.  

Następnie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober powiedział, iż w związku z tym, że 

formalnie komisje muszą odbyć pierwsze posiedzenia, zaproponował, aby posiedzenia komisji odbyły 

się w trzech turach. Następnie otworzył pierwsze posiedzenia wszystkich komisji, aby się 

ukonstytuowały.  

Ogłosił, że posiedzenia poszczególnych komisji odbędą się: 

- w siedzibie Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego: 

 - Komisja Rewizyjna, 

 - Komisja Promocji i Ochrony Zdrowia, 

 - Komisja Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa; 

- w siedzibie Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

 - Komisja Budżetu i Finansów, 

 - Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii; 

- w siedzibie Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości: 

 - Komisja Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury, 

- Komisja Edukacji, nauki, Sportu i Turystyki; 

- w gabinecie Przewodniczącego Sejmiku Województwa: 

 - Komisję Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

 - Komisję Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 

 - Komisję Pracy, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa.  

Następnie Przewodniczący Sejmiku ogłosił przerwę w obradach. 

 - przerwa 

Po przerwie przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober wznawiając obrady poinformował, iż z 

uwagi na to, że jest wakat w Komisji Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa, Sejmik 

nie powoła wiceprzewodniczącego tej Komisji. W związku z tym Sejmik musi dokonać zmiany  
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w porządku obrad, tj. wycofać punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie powołania 

wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego – druk nr 35/14 (zał. nr 38).  

Przystąpiono do głosowania zmian w porządku obrad: 

- wycofanie pkt 36 porządku obrad, tj. Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

wiceprzewodniczącego Komisji Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego – druk nr 35/14; wynik głosowania: 24 „za”, 0 przeciw,  

0 wstrzymujących; Sejmik zmianę przyjął, 

- wprowadzenie do porządku obrad pkt. Podjęcie uchwały w sprawie projektu zmian w 

Statucie Województwa Kujawsko-Pomorskiego – druk nr 37/14. Przewodniczący Sejmiku odczytał 

treść projektu uchwały (zał. nr 39); wynik głosowania: 24 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących; Sejmik 

zmianę przyjął.  

Porządek obrad po zmianach stanowi - zał. nr 40.  

Następnie przystąpiono podjęcia uchwał w sprawie wyboru przewodniczących 

 i wiceprzewodniczących komisji Sejmiku. Komisje ukonstytuowały się i dokonały wyboru kandydatów 

na przewodniczących i wiceprzewodniczących, występując z wnioskami do Sejmiku o powołanie 

następujących osób:    

- Komisja Rewizyjna – przewodniczący Wojciech Jaranowski 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 17/14 (zał. nr 41)  

z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Budżetu i Finansów – przewodniczący Leszek Pluciński 

 Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 18/14 (zał. nr 42)  

z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury – przewodniczący 

Waldemar Przybyszewski 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Polityki 

Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - 

druk nr 19/14 (zał. nr 43) z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw,  

0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi – przewodniczący Ryszard Kierzek 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 20/14 (zał. nr 44)  
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z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii – przewodniczący 

Paweł Zgórzyński  

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego - druk nr 21/14 (zał. nr 45) z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 24 „za”,  

0 przeciw, 0 wstrzymujących. Radni: Dorota Jakuta i Jarosław Katulski zgłosili swój głos „za”, który nie 

został odnotowany przez aparaturę, stąd wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.  

Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Promocji i Ochrony Zdrowia – przewodniczący Zbigniew Pawłowicz 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Promocji i Ochrony Zdrowia Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 22/14 (zał. nr 46)  

z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki – przewodnicząca Elżbieta Piniewska 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 23/14 (zał. 

nr 47)  

z zaproponowaną kandydaturą. Wynik głosowania: 27 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Radny 

Przemysław Przybylski zgłosił swój głos „za”, który nie został odnotowany przez aparaturę, stąd wynik 

głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.  Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Kultury i Dziedzictwa Narodowego – przewodnicząca Anna Janosz 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Kultury   

i Dziedzictwa Narodowego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 24/14 (zał. nr 48)  

z zaproponowaną kandydaturą. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa – przewodnicząca Agnieszka 

Kłopotek 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji 

Współpracy Międzynarodowej i Promocji Województwa Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego - druk nr 25/14 (zał. nr 49) z zaproponowaną kandydatką. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 

przeciw,  

0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Pracy, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa – przewodniczący Marek Witkowski 
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Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Pracy, 

Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 26/14 

(zał. nr 50) z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Sejmik podjął uchwałę.  

Następnie przystąpiono do głosowania uchwał w sprawie powołania wiceprzewodniczącego 

bądź wiceprzewodniczących poszczególnych komisji: 

- Komisja Rewizyjna – wiceprzewodniczący: Jacek Gajewski i Stanisław Pawlak  

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczących Komisji 

Rewizyjnej Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 27/14 (zał. nr 51)  

z zaproponowanymi kandydatami. Wynik głosowania: 28 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Budżetu i Finansów – wiceprzewodniczący Jacek Kuźniewicz 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji 

Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 28/14 (zał. nr 52)  

z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury – wiceprzewodniczący 

Andrzej Walkowiak 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji 

Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego - druk nr 29/14 (zał. nr 53) z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 27 „za”,  

0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi – wiceprzewodniczący Marek Hildebrandt 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 30/14 (zał. nr 54)  

z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii - 

wiceprzewodniczący Paweł Knapik 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji 

Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Poszanowania Energii Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego - druk nr 31/14 (zał. nr 55) z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 25 „za”,  

0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  
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- Komisja Promocji i Ochrony Zdrowia – wiceprzewodniczący: Przemysław Przybylski i Eligiusz 

Patalas 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczących Komisji 

Promocji i Ochrony Zdrowia Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 32/14 (zał. nr 56) 

z zaproponowanymi kandydatami. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

- Komisja Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki – wiceprzewodniczący Piotr Kwiatkowski 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji 

Edukacji, Nauki, Sportu i Turystyki Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 33/14  

(zał. nr 57) z zaproponowanym kandydatem. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Kultury i Dziedzictwa Narodowego – wiceprzewodniczący: Michał Krzemkowski  

i Piotr Pręgowski 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczących Komisji 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk nr 34/14  

(zał. nr 58) z zaproponowanymi kandydatami. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

- Komisja Pracy, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa – wiceprzewodnicząca Katarzyna 

Lubańska 

Przystąpiono do głosowania uchwały w sprawie powołania wiceprzewodniczącego Komisji 

Pracy, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego - druk  

nr 36/14 (zał. nr 59) z zaproponowaną kandydaturą. Wynik głosowania: 26 „za”, 0 przeciw,  

0 wstrzymujących. Sejmik podjął uchwałę.  

 Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej – druk nr 94/14 (za. nr 36).  

 Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

Z kolei przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie projektu zmian w Statucie Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego – druk nr 37/14 (zał. nr 39). 

  Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. Wynik głosowania: 25 „za”, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Sejmik 

podjął uchwałę.  

Przewodniczący Sejmiku Ryszard Bober, w związku z przyjętą zmianą trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej i koniecznością zaopiniowania stosownych uchwał przez poszczególne 

komisje, zwrócił się z prośbą do przewodniczących komisji o wyznaczenie terminu posiedzeń 

poszczególnych komisji, tak, aby ze sobą nie kolidowały i odbyły się w dniach od 8 do 11 grudnia br.  
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Poinformował, że kolejne posiedzenie Sejmiku planowane jest na dzień 15 grudnia br. oraz 

sesja budżetowa na dzień 22 grudnia br.   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Sejmiku zakończył obrady  

I sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego V kadencji.  

 

 

 

 

 

 

 

Do protokołu dołączono:  
- listy wydruków głosowań 
- protokoły Komisji Skrutacyjnej i karty do głosowań 

 

Protokołowały: 
Maryla Majtczak 
Anna Sobierajska 
 

 


